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ИНВЕСТИЦИИ 

Объект исследования − состояние и перспективы развития сельского хозяйства 

Туркменистана, а также определяющие их факторы. 

Предмет исследования −  процесс формирования политики в аграрной сфере с 

учетом ее влияния на социально-экономическое положение как внутри страны, так и на 

взаимодействие с другими странами. 

Цель исследования: исследование развития сельского хозяйства Туркменистана. 

Методы исследования: общенаучные методы исследований (сравнительный 

анализ, синтез, группировок, системный подход), специальные методы и приемы 

экономического анализа. 

Исследования и разработки: изучены теоретические аспекты развития сельского 

хозяйства страны, проведен анализ развития  сельского хозяйства Туркменистана, 

изучены перспективы развития сельского хозяйства Туркменистана, выявлены основные 

факторы,способствующие формированию и реализации экспортного потенциала 

сельхозпродукции; оценена степень поддержки  государством аграрного сектора 

Туркменистана, проанализированы основные показатели  экспорта  

агропродовольственной продукции, связанные с динамикой их объемов,структурой, 

географией  поставок,качеством и конкурентоспособностью  в современных  условиях  

хозяйствования. 

Элементы научной новизны: предложены мероприятия по повышению 

эффективности развития сельского хозяйства Туркменистана,проведено исследование  

проблемы  реализации  экспортного потенциала  агропродовольственной  продукции  

Республики  Туркменистан  во взаимосвязи  с  современным  уровнем  развития 

производительных  сил  и  изменяющейся  системой производственных 

отношении ,процесс реализации  экспортного  потенциала  рассмотрен с точки  зрение  

ресурсных  возможностей  Туркменистана,как  элемента, формирующего предложение 

экспортной продукции. 

Автор работы подтверждает, что приведенный в ней аналитический материал 

правильно и объективно отражает состояние исследуемого объекта, а все заимствованные 

из литературных и других источников теоретические и методологические положения и 

концепции сопровождаются ссылками на их авторов. 
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Thesis: 67 p., 4 fig., 17 tab., 35 sources 
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The  object of research − a state and the prospects of development of agriculture of 

Turkmenistan, and also factors defining them. 

The subject of research − process of formation of policy in the agrarian sphere taking 

into account her influence on economic and social situation as within the country, and on 

interaction with other countries. 

Research objective: Research of development of agriculture of Turkmenistan. 

Research methods: General scientific methods of researches (comparative analysis, 

synthesis, groups, system approach), special methods and receptions of the economic analysis. 

Researches and developments: Theoretical aspects of development of agriculture of the 

country are studied, the analysis of development of agriculture of Turkmenistan is carried out, 

the prospects of development of agriculture of Turkmenistan are studied, the major factors 

promoting formation and realization of the export potential of agricultural products are revealed; 

extent of support by the state of agrarian sector of Turkmenistan is estimated, the main indicators 

of export of agrofood production connected with dynamics of their volumes, structure, 

geography of deliveries, quality and competitiveness in modern conditions of managing are 

analysed. 

 Elements of scientific novelty: Actions for increase in efficiency of development of 

agriculture of Turkmenistan are offered, the research of a problem of realization of the export 

potential of agrofood production of the Republic Turkmenistan in interrelation with the modern 

level of development of productive forces and the changing system production the relation is 

conducted, process of realization of the export potential is considered from a point sight of 

resource opportunities of Turkmenistan as the element forming the offer of export production. 

The author of operation confirms that the analytical material given in it correctly and 

objectively reflects a status of the researched object, and all theoretical and methodological 

provisions and concepts borrowed from literary and other sources are followed by links to their 

authors. 
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